

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEEMPAT,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATUK SERI HAJI AHMAD BIN HAJI
MASLAN [PONTIAN]**

TARIKH : 27 SEPTEMBER 2021 (ISNIN)

SOALAN

DATUK SERI HAJI AHMAD BIN HAJI MASLAN [PONTIAN] minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah ada rancangan untuk menggubal lima undang-undang iaitu anti lompat parti, mengenai dana politik, tempoh jawatan Perdana Menteri, RUU 355 serta penderhakaan terhadap titah rasmi SBP YDP Agong.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kerajaan komited dalam melaksanakan Transformasi Parlimen dan Pentadbiran Kerajaan untuk mengembalikan kestabilan politik demi menangani wabak COVID-19 dan memulihkan ekonomi negara. Transformasi kerajaan ini menunjukkan keikhlasan dan kejujuran Kerajaan dengan memaktubkan nilai-nilai murni dan muafakat merentasi pelbagai latar agama, kaum, dan budaya dalam konteks Keluarga Malaysia.

Kajian berhubung pewujudan rang undang-undang berkaitan dana politik pada masa ini sedang dilaksanakan dengan memberi fokus kepada aspek pengawalseliaan sumbangan politik berteraskan prinsip ketelusan dan akauntabiliti. Akta ini akan diperkenalkan oleh Kerajaan dengan mengambil kira juga pandangan daripada pelbagai pihak bagi memastikan mekanisme pelaksanaan yang berkesan. Melalui langkah

SOALAN NO : 23

ini, Kerajaan yakin bahawa kepimpinan melalui teladan yang berteraskan prinsip ketelusan, akauntabiliti dan integriti dapat menjadi asas dalam usaha untuk membanteras rasuah dan sebarang bentuk risiko salah guna kuasa dalam kalangan pemimpin Kerajaan ke arah memastikan ekosistem bebas rasuah untuk rakyat pada masa kini dan generasi akan datang.

Berhubung isu pewujudan Rang Undang-Undang (RUU) Mahkamah Syariah (Bidang Kuasa Jenayah) (Pindaan) 2021 atau RUU 355 pula, ianya sedang dalam tindakan pihak Kerajaan. RUU tersebut akan dibentangkan kepada negeri-negeri terlebih dahulu dalam Persidangan Penyelarasan Undang-Undang Syarak dan Sivil. Kerajaan juga telah mengadakan perbincangan melalui beberapa siri mesyuarat bagi membincangkan RUU 355 ini supaya ia lebih komprehensif dan seterusnya dapat memperkasa bidang kuasa Mahkamah Syariah.

Bagi undang-undang lain yang dibangkitkan pula, ianya telah diambil kira di dalam di dalam Perjanjian Persefahaman Transformasi dan Kestabilan Politik. Beberapa cadangan penambahbaikan transformasi pentadbiran yang telah diumumkan oleh Kerajaan dan melibatkan peruntukan Perlembagaan Persekutuan sedang dalam perbincangan antara Jabatan Perdana Menteri dan Jabatan Peguam Negara.

Bagi mengkaji secara holistik Perlembagaan Persekutuan perlu ditentukan sama ada ia melibatkan pindaan kepada struktur 16 asas (*fundamental structure*) Perlembagaan yang melibatkan / memerlukan referendum. Hal ini akan memerlukan penerangan gerak kerja yang komprehensif. Kerajaan memberi jaminan bahawa semua yang termaktub di dalam MoU tersebut akan dilaksanakan.

Sekian, terima kasih.